

DIE VOGELWARTE

Band 40

Heft 4

2000

Die Vogelwarte 40, 2000: 249

Editorial

Vom 29. September bis 03. Oktober 1999 fand auf Helgoland aus Anlass des 100-jährigen Jubiläums der wissenschaftlichen Vogelberingung eine „International Conference on Results and Perspectives of Bird Ringing“ statt. Die vom Institut für Vogelforschung im Namen der „European Union for Bird Ringing“ (EURING) und der beiden anderen deutschen Vogelwarten ausgerichtete Veranstaltung erhielt einen unerwartet großen Zuspruch: Die Tagung wurde von 239 Teilnehmern aus 39 Ländern von fünf Kontinenten besucht! Das wissenschaftliche Programm befasste sich mit allen Themenkreisen, in denen die Markierung von Vögeln eine wichtige Rolle spielt. Einige der auf Helgoland gehaltenen Vorträge kommen in diesem Heft zum Abdruck. Die Beiträge und die Diskussionen ließen keinen Zweifel daran, dass die Methode der wissenschaftlichen Vogelberingung auch nach 100 Jahren nach wie vor unverzichtbar ist!

P. Berthold, W. Winkel

Editorial

On the occasion of the 100th anniversary of scientific bird ringing an „International Conference on Results and Perspectives of Bird Ringing“ was held in Heligoland from 29 September to 3 October 1999. The high demand for this event organized by the Institute for Avian Research in the name of the „European Union for Bird Ringing“ (EURING) and the two other German institutes for ornithology was rather unexpected: The meeting was attended by 239 participants from 39 countries and 5 continents! The scientific programme covered all fields of science in which the individual marking of birds plays an important role. Some of the papers presented at the conference are published in this volume. The contributions and discussion at the meeting made very clear that even after 100 years the method of scientific bird ringing is still indispensable.

P. Berthold, W. Winkel

ZOBODAT - www.zobodat.at

Zoologisch-Botanische Datenbank/Zoological-Botanical Database

Digitale Literatur/Digital Literature

Zeitschrift/Journal: [Vogelwarte - Zeitschrift für Vogelkunde](#)

Jahr/Year: 1999/2000

Band/Volume: [40_1999](#)

Autor(en)/Author(s): Winkel Wolfgang, Berthold Peter

Artikel/Article: [Editorial 249](#)